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För 13 år sedan avrådde Lars Calmfors regeringen från att gå med i EMU. Nu tycker 
professorn dock att det är dags för Sverige att ansluta sig till samarbete, enligt en inlägg på DN 
Debatt. 
 
1995-96 var Calmfors ordförande för den så kallade Calmforsutredningen, vars uppgift var att utreda 
om Sverige skulle delta i EMU-samarbetet. Slutsatsen då var att Sverige skulle vänta och ansluta först 
senare när tiden var mogen. 

 

  
 

I fredagens Dagens Nyheter argumenterar dock nationalekonomiprofessorn för ett svenskt EMU-
deltagande. Calmfors menar att det viktigaste argumentet är att detta ökar den politiska integrationen i 
Europa. I stället för att se EMU ur ett svenskt nyttoperspektiv bör man lyfta blicken till ett 
allmäneuropeiskt perspektiv, anser han. 
 
Det finns dock fler skäl till att överväga euron, enligt Calmfors. Risken för asymmetriska effekter, 
det vill säga att konjunkturen kan skilja sig åt i olika EMU-länder, var något som Calmfors betonade i 
sin tidigare utredning. Nu menar att Sverige skulle kunna hantera sådana bättre än under 1990-talet 
tack vare bättre statsfinanser. 
 
Han poängterar att det har bevisats att en gemensam valuta ökar handeln mellan deltagarländerna 
och att dessa handelseffekter är större än vad man tidigare har trott, även om andra faktorer påverkar 
detta mer än en gemensam euro.  
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